

2008 China Medical Board Distinguished Professors

2008 美国中华医学基金会 杰出教授

Jiang Jiandong

Jian-Dong Jiang (MD, Shanghai Medical University) earned his doctorate in the field of infectious diseases, and later did related research as a postdoctoral fellow, assistant professor and lab director at the Mount Sinai Medical Center in New York between 1989 and 1999. He returned to China in 1999 and has worked as a professor of pharmacology in the Institute of Medicinal Biotechnology, Chinese Academy of Medical Sciences in Beijing. His recent research focuses on drug discovery, aiming for novel drugs against viruses, cancers and metabolic syndrome.

蒋建东

蒋建东（医学博士，上海医科大学）获传染病学博士学位，后赴美国纽约大学西奈山医学院做相关研究，从1989到1999年先后作博士后，副教授和实验室主任。蒋博士于1999年回国，在中国医学科学院医药生物技术研究所任研究员，主要研究工作是新药发现，希望能研制出抗病毒，抗肿瘤和抗代谢性疾病的新药。

Ke Yang

Professor Ke Yang has focused her research on digestive tract tumors since 1980 and has contributed to the discovery of the molecular mechanism of gastric cancer and molecular epidemiology of esophageal cancer. By playing a leading role in medical education reform and research management, Professor Ke Yang has also made significant contributions to medical education in China.

柯杨

柯杨教授自1980年起从事消化道肿瘤的研究，在胃癌的分子机理以及食管癌分子流行病学研究方面取得了一定成绩。靠正确的大学理念，柯杨教授在医学院校教学改革和科研管理上发挥了一定的引领作用。

Song Erwei

Dr. Erwei Song earned his MD and PhD at Sun-Yat-Sen University of Medical Science in 2003, and received his postdoctoral training at Essen University Hospital and Harvard Medical School. He is now professor of the Breast Tumor Center, Vice President of the No.2 Affiliated Hospital of Sun-Yat-Sen University, and National Changjiang Scholar of the Ministry of Education. For the past 7 years, he has focused his research on harnessing RNA interference as a therapeutic tool. His achievements were selected as one of the "Top 10 Science Breakthroughs of the World in 2003" by Science and the "Top 10 Academic Scientific Breakthroughs in China in 2008."

宋尔卫

宋尔卫博士于2000年在中山医科大学获得医学博士学位，并于1999-2001年和2002-2004年期间先后在德国埃森大学医学院和美国哈佛医学院进行博士后研究工作。他现任中山大学附属第二医院副院长、乳腺肿瘤中心教授、教育部长江学者特聘教授。近7年来，他的研究工作主要是开发应用RNA干扰技术治疗疾病，研究成果分别被评为“2003年度全球十大科技突破”和“2008年度中国高校十大科技进展”。

Wan Xuehong

Wan Xuehong, a professor of internal medicine, have been doing clinical service and teaching since 1984, and educational administration since 1997. He has lead a series of medical education research programs trying to bring ideas, teaching methods and medical education standards from other countries into China, as well as to share China's experiences internationally. His research interests include comparative study of medical curriculum, teaching methods, clinical skills assessment, and simulation-based teaching. More recently, he is also interested in cultivating medical talents in rural areas.

万学红

万学红，内科学教授，1984 年医学院毕业后一直从事临床医疗和教学，1997 年开始承担部分医学教育管理工作。主持多项医学教育教学研究课题，把国外先进的教育理念、教学方法和医学教育国际标准引进中国，也让中国的经验在国际分享。研究内容包括医学课程的比较研究、教学法、临床技能评估、医学模拟教学等。近年，工作兴趣还包括乡村地区医学人才培养的研究与实践。

Wu Qunhong

Wu Qunhong earned her MSc in the London School of Economics and her PhD in Harbin Medical University of China. Since 1999, she has worked as an Associate Professor of the Harbin Medical University, engaging in the teaching and research work of social medicine and health service management, and later becoming a leading professor of this key discipline in the province of Heilongjiang. Recently, as the Deputy Dean of the School of Health Management, she became primarily responsible for the teaching and research work of the school as well as directing the university's Sino-Australia Joint Training Program in Health Administration (MHA degree). She is currently director of the Health Policy and Management Research Center of Harbin Medical University.

吴群红

吴群红先后获得英国伦敦大学经济学院硕士学位和哈尔滨医科大学医学博士学位。自 1999 年以来，作为哈尔滨医科大学副教授，一直从事社会医学与卫生事业管理方面的教学和科研工作，并最终成为这一黑龙江重点学科的学科带头人。近几年，担任哈尔滨医科大学卫生管理学院副院长，主要负责学院的日常教学和科研工作以及大学的一项中澳合作 MHA 硕士研究生培训项目。目前，担任哈尔滨医科大学卫生政策和管理研究中心主任，主要从事卫生政策和体制等方面的研究工作。

Xia Xiulong

Xia Xiulong is currently the Professor and Executive Vice Dean of Jiujiang University Medical Center, and the General Secretary of the Society of Three-Year Medical and Health-Related Education, a rural-oriented organization. He was given the Provincial Elite Teacher award by the Jiangxi Provincial Government in 2006. Over the past two decades, Dr. Xia has devoted himself to innovation in community/rural medical education and has led investigative work on many rural programs. He will continue the efforts and interests in rural medical education, rural health and rural policy in the future.

夏修龙

夏修龙, 教授, 现任九江学院医学部专职副部长, 全国医学高职高专教育研究会秘书长。2006年受聘为江西省中青年骨干教师。他从事社区、农村医学教育改革和研究工作 20 余年, 主持多项农村医学教育研究课题, 并将继续致力于农村医学教育、农村卫生和农村政策领域的研究。

Xiao Shuiyuan

Shuiyuan Xiao (MD, Hunan Medical University, now at Xiangya School of Medicine, Central South University) earned his doctorate in psychiatry and mental health and received postgraduate education at Harvard Medical School in the Departments of Social Medicine and Health Management. As a faculty member of the School of Public Health, Central South University (previously Hunan Medical University), he has been studying mental health, particularly suicide in rural areas of Hunan, China for nearly twenty years. He will continue his efforts in mental health service and suicide prevention in Chinese rural areas, focusing on development and evaluation of local level mental health polices.

肖水源

肖水源博士在湖南医科大学获得医学博士学位, 专业是精神病学与精神卫生。他曾在哈佛大学医学院的社会医学系和卫生管理系接受过博士后教育。作为中南大学公共卫生学院的教师, 他近二十年来在中国湖南省研究农村精神卫生和自杀预防。今后, 他将在这个领域继续努力, 并将重点放在地方精神卫生政策制定和评估方面。

Xu Biao

Xu Biao (PhD, Karolinska Institutet, Sweden) is currently Professor of Epidemiology in the School of Public Health, Fudan University. Her main research area is infectious disease epidemiology, focusing on equity in access to health care and infectious disease control. She has received grants for her research from WHO, Global Funds (China), National Natural Science Foundation of China, The National Institutes of Health (U.S.), and the Swedish Research Council. Her plans for the future include exploring the biological, social and systemic risk factors of poverty-related diseases, improving equity in health and access to health care in Chinese populations, especially for the vulnerable, and contributing to capacity building for public health research and practice.

徐飏

徐飏 (博士, 瑞典卡罗林斯卡大学), 复旦大学公共卫生学院流行病学教授, 主要从事传染病流行病学研究, 重点关注卫生服务公平性和传染病控制。徐飏教授主持的研究项目获得了 WHO, 全球基金 (中国), 国家自然科学基金, 美国 NIH 和瑞典科学研究委员会等机构的经费资助。今后, 她将致力于探索贫穷相关疾病的社会、生物和系统性危险因素, 促进脆弱人群的健康公平性和卫生服务公平性, 并在教育领域为公共卫生体系人力资源建设、提高公共卫生专业人员的科研和实践能力做出贡献。

Zang Weijin

Wei-Jin Zang (M.D., PhD. Physiology) earned her doctorate in the University of Leeds (UK) working on ion channel and calcium signaling, and later did related work as a postdoctoral associate and a visiting professor in the UK, USA and Japan. After returning from abroad in 1997, she has worked as a professor in Xi'an Jiaotong University. She is currently the Vice Dean for teaching in the School of Medicine, and also serves as the Vice Director of the Medical Center of Xi'an Jiaotong University. Professor Zang's major research interests include cardiovascular pharmacology and cellular & molecular pharmacology, especially the underlying mechanisms of vagal neurotransmitters and other related factors on ischemic heart disease.

臧伟进

臧伟进，教授，医学博士，博士生导师。1993 年在英国里兹大学获得博士学位，主要研究离子通道和钙信号。从 1989 年至 1997 年分别在日本京都大学、英国里兹大学、美国加州大学洛杉矶分校和马里兰大学医学院上博士、做博士后及客座教授。自 1997 年回国以来任教于西安交通大学，现任西安交通大学医学中心副主任和医学院副院长。主要研究方向：心血管药理学及细胞分子药理学，尤其是迷走神经递质及其相关物质对缺血性心脏病发病机制的研究。

Zhu Shankuan

Shankuan Zhu (MD, PhD) graduated from Nagoya University School of Medicine, Nagoya, Japan, and obtained his PhD in 1997. He was an Assistant Professor in the Nagoya University School of Medicine from 1997 to 2000. From 2000 to 2003, Dr. Zhu received Post-doctoral training in the Columbia University College of Physicians and Surgeons, and then he became an Assistant Professor (tenure-track) at the Medical College of Wisconsin. Dr. Zhu is currently a Chair Professor at the Zhejiang University. His work on waist circumference, body mass index, metabolic syndrome, obesity related motor vehicle injury, and motor vehicle crash control has been profoundly influential. He continues to pursue research and teaching in the field of obesity, cardiovascular disease and diabetes prevention, and injury control and epidemiology in China.

朱善宽

朱善宽博士 1997 年毕业于日本名古屋大学医学院并获博士学位，后留校任助理教授，文部教官，2000 至 2003 年在美国哥伦比亚大学医学院进行博士后研究，后任美国威斯康星医学院助理教授，资深流行病学专家，朱博士现为浙江大学特聘教授。他在肥胖的诊断，心血管及糖尿病的预防，肥胖与交通伤害以及交通伤害控制等方面的研究作出了杰出的贡献并产生深远的影响。朱博士目前致力于中国的肥胖，代谢综合征，心血管及糖尿病的诊断，预防及发病机理，和交通伤害控制的研究。